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Spiker:
A  u  nastavku  Novosti  dana  o  kvalitetu  namirnica  koje  svakodnevno  koristimo,  naš  sistem  propisa  i
kontrole  u  oblasti  zdravstvene  bezbednosti  hrane  bezmalo  je  na  evropskom  nivou,  ali  još  uvek  ima
teškoća  u  njegovoj  primeni.  Međutim  fiziološki  odnosno  nutritivni  kvalitet  masovno  korišćenih
prehrambenih  proizvoda  je  problem  koji  tek  treba  da  se  rešava.  To  je  u  najkraće  zaključak  6.
poljoprivrednog  foruma  Hrana  za  Evropu  koji  je  održan  u  Vršcu  u  organizaciji  Ekonomskg  instituta  iz
Beograda i društva agrarnih ekonomista Srbije, zabeležio Petar Kočić.
Reporter:
Građani Srbije jedu i piju zdravstveno bezbednu hranu, odnosno hranu koja nije mikrobiološki i toksički
kontaminirana. To je rezultat dobre zakonske regulative i kontrole u ovoj oblasti, kao i ustanovljavanja
savremenih  laboratorija,  zaključno  sa  onom  nacionalnom  referentnom  u  Batajnici.  To  kaže  direktorka
naučnog instituta za veterinarstvo Srbije Dobrila Jakić Dinić.
Dobrila Jakić Dinić:
Država stalno ulaže, prate se i zakonske regulative, donet je zakon o bezbednosti hrane, ostali pravilnici
o pojedinim bolestima.
Reporter:
Bojan  Tadić  direktor  kompanije  Silbo,  koja  se  bavi  uvozom  smrznutih  prehrambenih  proizvoda,  nema
primedbe  na  propise  ali  kaže  da  je  procedura  analiza  i  kontrole  preduga  za  ekonomski  održiv  promet
njihove robe. U poslovanju problem prave i nedoumice vezane za primenu zakona o deklaracijama.
Bojan Tadić:
Po  različitim  definicijama  neki  proizvodi  upadaju  u  jedan  ili  u  drugi  ili  u  oba  zakona  o  pravilniku  o
deklarisanju, što dodatno stvara neku dodatnu zabunu.
Reporter:
I doktor Tatjana Brankov sa Ekonomskog fakulteta u Subotici veruje, da jedemo hranu koja nije direktno
bezbednosno  ugrožena,  ali  tvrdi  da  postoje  neki  konditorski  i  pekarski  proizvodi  kao  i  napici  koji  loše
utiču na fiziologiju ishrane, te tako dugoročno ugrožavaju zdravlje.
Tatjana Brankov:
Problem je to što se beleži izuzetna stopa rasta svih obolenja koji su vezani za hranu. Duboko verujem
da bi određenu vrstu proizvoda trebalo obeležiti, razne vrste slatkih i slanih grickalica, zaslađene sokove,
obeležiti ih sa nekom oznakom upozorenja kao što je to na cigaretama.
Reporter:
Sistem bezbednosti hrane je dobro postavljen ali se vrlo često ne primenjuje, država odgovara da nema
dovoljno  inspektora  to  nije  opravdanje,  ističe  predsednik  Nacionalne  organizacije  potrošača  Goran
Papović.
Goran Papović:
Ono gde mi nismo sigurni a upravo je to sam kvalitet u poplavi biznisa, vi ne možete prihvatiti da u Srbiji
ima  preko  hiljadu  proizvođača  mesa,  da  imate  preko  300  mlekara,  pekara  i  tako  dalje.  Tu  kvaliteta
nema, tu gde se guši  i mali  i kvalitetan proizvođač, gde se forsira veliki proizvođač, i u toj utakmici su
sve najveće prevare u deklaracijama.
Reporter:
Možda će deo problema u ovoj oblasti otkloniti uvođenje oznake srpski kvalitet, što je za narednu godinu
najavio ministar poljoprivrede Branislav Nedimović.
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